
 

 

Zápis č. 7/2023 ze dne 6. 6. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 6. 6. 2023 v 16.00 hod., SVČ Jednička, Truhlářská 1113/8, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  P. Marc (člen komise), A. Jan 

(člen komise), L. Vaverková (členka komise), A. Jančíková (členka komise), J. Burianová (stálý host)   

 

Omluveni: A. Ečeková Maršálová (členka komise), H. Lhotová (členka komise)  

 

Neomluveni: I. Hamarneh (stálý host) 

 

Částečná neúčast: K. Ulm (pozdější příchod), K. Ulm (dřívější odchod) 

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni:  
 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Nedostatek bezbariérových toalet v okolí Staroměstského, Václavského a Malostranského náměstí 

4) Stanovení dalších termínů jednání komise včetně mimořádného termínu v letních měsících 

5) Umístění haptického modelu na Staroměstském náměstí – stanovisko komise 

6) Žádost společnosti Studio Citadela, z.s. o výpůjčku pozemku parc. č. 347, k.ú. Nové Město v domě Klimentská 

16/1210 – stanovisko komise  

7) Seznam provozoven s nefunkčními zvonky s piktogramem osoby na vozíku 

8) Problematika bariérových či částečně bariérových kin na Praze 1 

9) Průběžné plnění úkolů komise a rekapitulace dílčích úspěchů 

10) Změna jednacího řádu – možnost on-line připojení pro veřejnost 

11) Různé 

 
 

 

1) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

Předkladatel: E. Rónová 
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Předsedkyně komise E. Rónová zahájila jednání krátce po 16.00 hod. Přítomno je 6 členů komise. Komise je 

usnášeníschopná. Komise následně schvalovala program jednání.  

 

Program 7. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 1/7/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Ověřovatelem zápisu byl navržen T. Zbořil. 

 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen Tomáš Zbořil.                                                     Usnesení  KOBE č. 2/7/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová  nechala hlasovat o schválení zápisu z minulého jednání komise. 

 

 

Zápis z jednání komise ze dne 2. 5. 2023 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 3/7/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

3) Nedostatek bezbariérových toalet v okolí Staroměstského, Václavského a Malostranského 

náměstí 

 

Předkladatel: E. Rónová,  

 

Předsedkyně komise E. Rónová shrnula problematiku nedostatku bezbariérových toalet na Staroměstském 

náměstí, kde je jedinou možností využívat WC na Staroměstské radnici ve 3. patře. Další alternativou je WC 

v Paláci Kinských, případně MHMP. V průběhu projednávání tohoto bodu dorazil K. Ulm, komise má nyní 7 

přítomných členů. A. Jančíková navrhuje, aby byly v okolí umístěny značky a směrovky, kde je bezbariérové 

WC, E. Rónová navrhuje nechat vyrobit samolepky s logem bezbariérového WC a nechat je vylepit na budovy, 

kde se bezbariérové záchody nachází. K. Ulm navrhuje, aby MČ Praha rozeslala školám a jiným provozovnám 

tyto nálepky s nabídkou, že jim bude na oplátku poskytnuta reklama v médiích. Dále K. Ulm informoval o 

bezbariérových toaletách v Templové ulici. 

Dále E. Rónová popsala situaci v okolí Václavského náměstí a doporučila využít situaci při rekonstrukci České 

pošty v Jindřišské ulici a zrekonstruovat bezbariérové WC včetně umístění informační cedule o možnosti 

využít toto WC. Dalšími alternativami v dané lokalitě je bezbariérové WC v budově nakladatelství Academia, 

KFC či ve Františkánské zahradě. K. Ulm na dotaz A. Jančíkové uvedl, že Václavské náměstí, náměstí 

Republiky a Staroměstské náměstí jsou v gesci MHMP. 

Na Malostranském náměstí je bezbariérové WC v Malostranské besedě a Starbucks, kam by mohly být 

umístěny samolepky s logem bezbariérového WC. P. Marc navrhuje zefektivnit jednání komise, aby jednání 

probíhalo např. jako při zasedání zastupitelstva. K. Ulm navrhuje, aby si členové komise rozdělili oblast Prahy 

1 a každý zmapoval, kde jsou bezbariérové toalety. A. Jančíková navrhuje zpracovat seznam veřejných toalet, 

ze kterého by poté komise mohla vycházet a apelovat na vybudování bezbariérových WC v místě těchto 



Zápis KOBE č. 7 ze dne 6. 6. 2023  

3 

 

veřejných toalet. Tabulka se seznamem toalet se může připojit k již vytvořené tabulce mapující místa 

provozoven s nefunkčními zvonky pro imobilní osoby. Může se využít i aplikace vozejkmap.cz. Komise 

následně hlasovala.  

 

 

Členové Komise pro bezbariérovou Prahu 1 budou zjišťovat, jaké veřejné toalety jsou bariérové, 

následně bude zpracován ucelený seznam těchto míst, který bude poté předán k řešení MHMP, aby 

v těchto místech byla vybudována bezbariérová WC.                                                                                                                                      

 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 4/7/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

 

 

4) Stanovení dalších termínů jednání komise včetně mimořádného termínu v letních měsících 

 

 

Předkladatel: E. Rónová 
 

Před projednáváním tohoto bodu odešel K. Ulm, komise má nyní 6 přítomných členů a je nadále 

usnášeníschopná. Předsedkyně komise E. Rónová  navrhla uspořádat mimořádné jednání komise dne 22. 8. P. 

Marc se obává nízké účasti resp. neusnášeníschopnosti komise vzhledem k možným dovoleným. Komise 

následně hlasovala o možném mimořádném jednání. 

 

Členové Komise pro bezbariérovou Prahu 1 souhlasí s mimořádným jednáním dne 22. 8. 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 5/7/2023 

 

Hlasování 

Pro: 3  Proti: 0  Zdržel se: 3 

 

Usnesení komise nebylo schváleno. 

 

Komise následně hlasovala o termínech jednání ve druhé polovině roku.  

 

Členové Komise pro bezbariérovou Prahu 1 souhlasí, aby se jednání komise uskutečnila vždy první 

úterý v daném měsíci. 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 6/7/2023 

 

Hlasování 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

  

 

 

5) Umístění haptického modelu na Staroměstském náměstí – stanovisko komise 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Stanovisko k tomuto bodu si vyžádala Komise obecního majetku. Následně proběhla diskuze, podle P. Marce 
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komisi nepřísluší se k umístění haptického modelu vyjadřovat, neboť tento bod nespadá do předmětu činnosti 

komise.  

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 po seznámení s dosavadními poklady se rozhodla záležitostí zatím 

nezabývat, vzhledem k tomu, že neměla k dispozici všechny relevantní podklady. 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 7/7/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 

 

 

6)   Žádost společnosti Studio Citadela, z.s. o výpůjčku pozemku parc. č. 347, k.ú. Nové     

Město v domě Klimentská 16/1210 – stanovisko komise 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Stejně jako v předchozím bodu si stanovisko k tomuto bodu vyžádala Komise obecního majetku. T. Zbořil 

popsal stávající situaci. Z diskuze vyplývá, že tento bod opět nespadá do témat, která jsou obsažena ve statutu 

komise, tedy nespadá do gesce této komise. 

  

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 po seznámení s poklady se rozhodla záležitostí nezabývat, vzhledem 

k tomu, že neshledala, že tento bod spadá do gesce komise. 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 8/7/2023 

 

Hlasování 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

 

 

7)    Seznam provozoven s nefunkčními zvonky s piktogramem osoby na vozíku 

 
 

Předkladatel: E. Rónová,  

 

Předsedkyně komise E. Rónová nechala promítnout fotografie konkrétních provozoven a informovala o 

místním šetření, které provedla. Provozovny Žabka ve Vojtěšské a Haštalské ulici stejně jako Libeřské lahůdky 

ve Vodičkově ulici mají nefunkční zvonky. A. Jančíková také zjišťovala stav zvonků u některých provozoven 

a navrhuje tyto nefunkční zvonky demontovat. E. Rónová s demontáží nesouhlasí a navrhuje zjistit u Komise 

pro obchod a služby kolik provozoven má instalované zvonky s piktogramem osoby na vozíku. Podle T. 

Zbořila bylo v roce 2018 celkem 36 provozoven s těmito zvonky, E. Rónová navrhuje, aby MČ Praha 1 

provedla kontrolu funkčnosti těchto zvonů. 

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 pověřuje T. Zbořila, aby si vyžádal ucelený seznam provozoven 

s instalovanými zvonky s piktogramem osoby na vozíku a zajistil kontrolu funkčnosti zvonků u těchto 

provozoven. 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 6/7/2023 
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Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 

 

 

 

 

         8)  Problematika bariérových či částečně bariérových kin na Praze 1 

 
 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová popsala stávající situaci kin, galerií a kulturních středisek na území Prahy 1 a 

požádala ostatní členy, aby při návštěvách těchto míst zmapovali, zda je zde bezbariérový přístup a 

bezbariérové WC.  Tento bod byl informativní. 

 

 

 

      9)  Průběžné plnění úkolů komise a rekapitulace dílčích úspěchů 

 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová zrekapitulovala průběžné plnění úkolů, které si komise stanovila. Je zapotřebí, 

aby komise i nadále apelovala na dodržování bezbariérové vyhlášky při stavebních úpravách atd. Proběhla 

debata o činnosti komise, E. Rónová požádala, aby se v komisi vždy projednávaly body s dostatečným 

množstvím podkladů. P. Marc poukázal na to, že některá témata se nedávají k posouzení této komisi a navrhl, 

aby paní předsedkyně komise apelovala na radu, aby komisi byly postupovány všechny věci týkající se 

bezbariérovosti. Tento bod byl informativní. 

 

 

 

10)  Změna jednacího řádu – možnost on-line připojení pro veřejnost 

 
 

Tento bod byl stažen 

 

11)  Různé 

 

 

Dále proběhla debata o sdílených dopravních prostředcích, A. Jančíková poukázala na fakt, že uživatelé těchto 

sdílených dopravních prostředků (zejména koloběžek) často parkují na místech vyhrazených pro invalidy a 

požádala komisi, aby místa pro parkování sdílených dopravních prostředků  nebyla v těsné blízkosti 

parkovacích míst pro invalidy. Komise s návrhem souhlasí. Kromě nešvaru se sdílenými dopravními 

prostředky často parkuji na místech pro invalidy i uživatelé automobilů, kteří nemají oprávnění. E. Rónová 

navrhuje na komisi pozvat ředitele MP Prahy 1 M. Stejskala.  

A. Jančíková informovala o uzamčené mobilní bezbariérové toaletě na kulturní akci a požádala o řešení, aby 

tyto toalety byly přístupné. Je nutné, aby pořadatelé těchto akcí byli edukováni ve věci užívání mobilních 

toalet.  
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Komise pro bezbariérovou Prahu 1 navrhuje, aby Odbor kultury při žádostech o pořádání kulturních 

akcí trval na edukaci pořadatelů, co se týče umístění a zpřístupnění mobilních toalet.  Komise dále 

konstatuje, že ještě v měsíci červnu proběhne hlasování per rollam na téma edukace zodpovědných 

pracovníků Odboru kultury, kteří dohlédnou na to, aby při umístění bezbariérových toalet na 

kulturních akcí byly tyto přístupné.  

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 7/7/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

Program komise byl vyčerpán a předsedkyně komise jednání v 18.15 hod. ukončila. 

 

 

 

 

 

 

 

V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

              Tomáš Zbořil                                                                             Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 5. 9. 2023 od 16.00 hod. 


